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Betreft: Aanvullende schriftelijke vragen SP - jeugdzorg VIA JEUGD  

Geacht college, 

Rapport gesloten jeugdzorg-Via Jeugd- Cadier en Keer 

In mei van dit jaar heeft de SP een hele serie vragen gesteld rondom de jeugdzorg. Hierbij vroegen 

we ook naar mogelijke misstanden binnen de jeugdzorg in onze regio. We maakten ons zorgen. Naar 

aanleiding van onze vragen werd er verwezen naar rapporten van de Inspectie Gezondheidszorg en 

Jeugd. Na het lezen van de rapporten zijn onze zorgen helaas niet weggenomen.  

Volgens het rapport over Via Jeugd in Cadier en Keer zou o.a. Via Jeugd er nog onvoldoende in 

slagen een passend dagprogramma en passende hulp te bieden. Dit heeft onder andere te maken 

met onvoldoende aanbod en wachtlijsten voor therapieën, onvoldoende passende dagbesteding en 

het ontbreken van passend onderwijs voor jeugdigen. Ook voldoet Via Jeugd nog niet aan de 

Veldnormen terugdringen vrijheidsbeperkende maatregelen. Bijvoorbeeld het generiek inzetten van 

vrijheidsbeperkende maatregelen, zoals het afsluiten van slaapkamerdeuren, cameragebruik op 

gangen, de inname van telefoons en standaard fouilleren bij opname. De inspectie vraagt om een 

verbeterplan.  

Daar waar de samenwerking met de opdrachtgevende gemeenten en ketenpartners nodig is om 

verbetering te realiseren, wordt van alle partijen een gedeelde verantwoordelijkheid verwacht om te 

komen tot een passende oplossing geredeneerd vanuit het belang van de jongeren. De SP heeft 

daarom de volgende vragen. 

1. Heeft het college kennisgenomen van dit rapport en deelt het onze zorgen? Zo nee, wat 

vindt het college dan van de bevindingen en kunt u dat onderbouwen?  

2. Wat is de stand van zaken van het verbeterplan?  

3. Kunnen we als raad het verbeterplan inzien? Zo nee, waarom niet? 

4. Wat zijn concrete acties die op dit moment vanuit ons college als medeverantwoordelijke 

partij worden ondernomen om mogelijke verbeteringen te bewerkstelligen?  



 
 
 

 
5. Is het mogelijk om op regelmatige basis een update te krijgen van de stand van zaken inzake 

het herstelplan en tevens van de concrete verbeteringen naar aanleiding van dit plan? Zo ja, 

op welke termijn kunnen we deze informatie krijgen en zo nee, waarom niet?  

https://www.igj.nl/publicaties/rapporten/2024/02/29/via-jeugd-cadier-en-keer  

Gesloten jeugdzorg plaatsingen moeten naar nul 

In de (landelijke) Hervormingsagenda Jeugd zijn er afspraken gemaakt om de residentiele jeugdhulp 

te transformeren naar een zo thuis mogelijke, regionaal georganiseerde kleinschalige vorm. Hierbij is 

er een afbouw van de gesloten jeugdzorg. In 2025 moet de gesloten jeugdhulp volledig kleinschalig 

werken en de beweging maken naar nul gesloten plaatsingen in 2030. Als SP zijn we blij met deze 

afbouw gezien de gesloten jeugdzorg decennialang te maken heeft gehad met misstanden.  

Ook de Rijksoverheid erkent dit en heeft daarom de genoemde afbouw in gang gezet. Dit proces 

verloopt niet overal even soepel. Veel gesloten jeugdzorg aanbieders hebben niet voldoende 

(financieel) geanticipeerd op het feit dat er steeds minder jeugdigen in hun instellingen worden 

geplaatst. Ze hebben te lang de waarschuwingen en aanbevelingen van hogerhand genegeerd. 

Hierdoor komen een aantal gesloten jeugdzorgaanbieders in financiële problemen.  

Dit baart ons zorgen. Sinds het fiasco rondom XONAR, lijkt het ons zeer zinvol de vinger nauw aan de 

pols te houden.  De SP heeft daarom de volgende vragen. 

1. Wat is de stand van zaken rondom de afbouw van de gesloten Jeugdzorg van Via Jeugd in 

Cadier en Keer? Loopt het hier wel op schema of heeft men niet voldoende op de informatie 

van hogerhand geanticipeerd? 

2. Hebben we in streefjaar 2025 in onze regio gesloten jeugdzorg die volledig kleinschalig en op 

maat werkt zoals de nieuwe wet en regelgeving vraagt van de instellingen?  

3. Heeft Via Jeugd de signalen genegeerd en daarom nu financiële problemen zoals duidelijk 

werd in de RIB van 4 juli over de voortgang van XONAR, Mutsaers, Pactum en VIA jeugd of, 

zijn er bij VIA jeugd andere oorzaken aan te wijzen van de huidige problemen? Kunt u dat 

verder toelichten?  

 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2023/02/03/landelijke-regie-op-om--en-afbouw-

gesloten-jeugdhulp-aantal-plaatsingen-bijna-gehalveerd  

https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/gesloten-jeugdzorg-heeft-grote-tekortkomingen-

volgens-expert  

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=a2aaa00288a0a88

002a2022a4a33954a/RIB_-_Voortgang_XONAR__Mutsaers__Pactum_en_VIA_jeugd.pdf  

 

Hoogachtend, 

 

Youri van Mullem  Jack van Gelooven   

Burgerlid   Fractievoorzitter 
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